
 
 Zápis ze zasedání komise kultury č. 11/2020 dne 5. 2. 2020 konaného od 17 
hodin v Uhříněveském muzeu.  
 
Přítomni: Mgr. Veronika Špalková Kuželová, Vlasta Čepičková, Romana Čekalová, 
Mgr. Pavel Kappel, Ing. Michal Klich, Mgr. Magdalena Paseková, Jan Priester, Mgr. 
Jitka Rothová, Martin Šmíd, Adéla Žofková  
  
Omluveni:  Jan Mikulecký, Radovan Koutský 
 
Hosté: Petra Vaňková (stálý host), Ing. Ivo Krátký, Mgr. Kateřina Erbsová, IM, FK, JB 
 
 
Program:  
1. Zahájení a schválení programu  
2. Představení klubu sebeobrany 
3. Pojetí kultury – stanovisko k dokumentu 
4. Městský ples 
5. Propagace kulturních akcí – vyjádření Rady 
6. Uhříněveská kniha pohádek 
7. Slavnost Světel a koncerty M. Šmída 
8. Různé 
9. Shrnutí úkolů a ustanovení termínu další KK 
 
 
1. Zahájení a schválení programu  
 
 
Předsedkyně kulturní komise Mgr. Veronika Špalková Kuželová přivítala všechny 
přítomné členy KK a hosty a dala hlasovat o schválení programu.  
 
 
2. Představení klubu sebeobrany 
 
 
 Mgr. Špalková Kuželová předala slova hostům panu JB a FK, kteří založili a 
provozují na území Uhříněvsi spolek sebeobrany, jako centrum sportovně 
volnočasových aktivit. Výše jmenovaní mají vizi rozšířit tyto sportovní aktivity do 
základních škol a připravit ukázkové hodiny pro učitele. Dále by se chtěli zaměřit také 
na nejstarší generaci a nabídnout jim podobné ukázkové hodiny, samozřejmě s 
ohledem na jejich fyzickou kondici. Chtějí nabídnout široké veřejnosti ke sportovnímu 
využití své prostory. Vše se zájemci o tyto sportovní aktivity mohou dovědět 
podrobně na internetových stránkách www.hscp.cz. 
 
Mgr. Erbsová doporučila tomuto spolku, s její osobní pomocí, spojit se s 

Klubem seniorů. Dále informovala o možnosti zažádat o 
Grant pro rok 2020. Dohodla se s hosty na návštěvě jimi 
nabízených prostor. 

 
 

http://www.hscp.cz/


3. Pojetí kultury – stanovisko k dokumentu 
 
 
Martin Šmíd se vyjádřil k dokumentu s kladným stanoviskem, sám neví, 

jak s tím dál nakládat, nemá v tomto směru žádné 
zkušenosti. 

 
Mgr. P. Kappel souhlasí s tímto pojetím, je dobré začít s tímto 

dokumentem a integrovat jej do Strategického plánu. 
 Vznesl dotazy: Co bude MČ Praha 22 podporovat, kdo 

bude dostávat pravidelné příspěvky?  
 
Mgr. Špalková Kuželová  by ráda do dokumentu zanesla bod: Podpora vzniku 

venkovního multifunkčního prostoru, který bude kulturně 
využíván. 

 
Mgr. Erbsová objasnila, proč tento dokument vznikl, dokument by měl 

sloužit jako východisko, jako směr, kterým se bude ubírat 
kultura v Uhříněvsi, ukotvení do Strategického plánu. 

 
Ing. Krátký přítomným objasnil, že současný Strategický plán letos 

dosluhuje a do připravovaného je třeba nový koncept na 
příštích deset let. Agentura BDO vyhodnocuje dotazníkové 
šetření, bude následovat činnost pracovních skupin a 
veřejné projednání s cílem dospět k základním postojům 
kudy se bude ubírat kultura v Uhříněvsi. 
Plán by měl sloužit jako podklad pro přidělování Grantů, 
podpoře lokální kultury, měl by být jako základní vodítko, 
jak se v těchto věcech rozhodovat.  
 

Martin Šmíd nastínil, že by chtěl vodítko, co jsou pro nás priority ve 
výběru kult. pořadů. 

 
Ing. Krátký bohužel ještě neví, jak bude vypadat podklad pro tento 

dokument. 
 
IM nový host paní IM – výtvarnice – obor devatero řemesel, 

chtěla by se podílet a pomoc MČ s kult. akcemi, prozatím 
nemá žádnou vizi. Dotázala se, jak je komise pro 
přidělování grantů na kulturní akce obměňována. 

 
Ing. Krátký komise pro udílení grantů na kulturní akce bude zasedat 

podruhé. Minulá vize byla dát všechno (finanční 
prostředky) a všem, letos byl Grant ještě navýšen o nové 
finanční prostředky na kulturu a sport, ÚMČ není 
nositelem kultury v obci, ale je nositelem financí, kterými 
chce podporovat akce atd.. V rozpočtu bude jasně dáno, 
kam se budou dávat finance do jakých kulturních institucí. 

 
 



 
4. Městský ples    
 
 
Petra Vaňková   informovala o připravenosti plesu 
     Vše zajištěno, budou zde 3 hudební tělesa, 

v duchu swingového večera, bude zde bohatá 
tombola s hlavní výhrou zájezd k moři, dále zde 
bude předtančení skupiny Domino. 

 
Mgr. Rothová podala informace o Plese ZŠ Jandusů, prodej 

vstupenek již od 17. 2. 2020, výtěžek z plesu se 
pošle na konto Adélka (charitativní konto pro 
nemocnou Adélku). 
byl vznesen dotaz, proč má uhříněveský Ples Prahy 
22 stejný plakát jako Ples ČZÚ. 

 
Ing. Krátký Objasnil, že byl zvolen ve fotobance, občas se to 

stává, byla to náhoda, kterou jsme nemohli ovlivnit. 
 
Martin Šmíd dotaz, proč se ples jmenuje Ples Prahy 22 a proč 

se nejmenuje Uhříněveský, bylo mu předsedkyní 
objasněno, že ples je pod záštitou celé MČ Praha 
22 tj. Uhříněves, Hájek, Pitkovice a nejenom pod 
záštitou Uhříněvsi. 

 
 
5. Propagace kulturních akcí – vyjádření Rady 
 
 
Ing. Krátký Rada pověřila pana radního Koutského, aby 

vypracoval celistvý koncept vylepování 
propagačních plakátů na již odsouhlasené plochy 
(realizaci i pravidelnou výměnu, vzhled 
tubusů/ploch, personální zajištění apod.). 

 Dořeší se na příští komisi.  
 
Mgr. P. Kappel navrhl, s čímž celá komise souhlasila, aby byl 

přizván městský architekt a pomohl při konečné 
úpravě plakátovacích ploch.  

 
 
6. Uhříněveská kniha pohádek 
 
 
Mgr. Špalková Kuželová nechala kolovat tabulku, do které se zapisovali 

zájemci do hodnotící komise „Uhříněveská kniha 
pohádek“ 

 Již proběhla jedna schůzka, kde se o podobě této 
knihy diskutovalo. 



 
 
 
7. Festival světla a koncerty barokní hudby 
 
 
Mgr. Špalková Kuželová informovala o proběhlé schůzce nad otázkou 

barokních koncertů, První akce, by mohla být 16. 5. 
2020 na den sv. Jana Nepomuckého, kdy by 
proběhlo autorské čtení u sochy sv. J. 
Nepomuckého, divadelní scénka na farní zahradě a 
završeno by vše bylo v kostele Všech svatých 
koncertem. Přizvala ke spolupráci i UK.  

 
Ing. Krátký apeloval na posečkání, až bude schválen na ZMČ 

rozpočet na rok 2020  
 
Mgr. P. Kappel má vizi propojit festival světla s Dnem architektury 

na podzim letošního roku. 
 
 
8. Různé 
 
 
Mgr. Špalková Kuželová informovala, že MČ by chtěla vytvořit dřevěný 

betlém, aby byl každoročně k dispozici u vánočního 
stromečku, komise souhlasí s tím, že by měla být 
vyhlášena soutěž o nejlepší návrh a nejlepší 
nabídku, každým rokem by mohla být vyrobena 
nová figurka. 

 
Jan Priester navrhl v muzeu udělat přednášku o Japonsku 

termín 5. až 6. května, celkové náklady 
předpokládá 10.000,- Kč., Komise doporučila, ať 
zažádá o Grant  na tuto akci. 

 
Mgr. Špalková Kuželová informovala o akci Restaurant day na tuto akci bude 

uvolněno 10.000,- Kč, akce bude pořádána dne 19. 
4. na Husově náměstí. 

  
Dále jménem pana Kosaře nabídla seminář o tom, 
jak se dají sestavit rodokmeny, jednalo by se o akci 
v prostorách muzea bude potřeba pouze 
promítačka  

 Přednesla prosbu pana Koutského, zda-li budou na 
Velikonoce dne 4. 4. dílny a co se bude svépomocí 
vyrábět a co se bude ve stáncích prodávat 

 
Petra Vaňková podala informaci od paní Kalouskové, která vyrábí 

kalendáře se starými fotkami městských částí a ptá 



se, zda-li bychom chtěli Uhříněves zanést do tohoto 
kalendáře (náklad 4000 ks, cena 58 Kč, stolní 
týdenní, distribuce papírnictví, trafika, možný prodej 
v OIC). Komise se vyjádřila, že by tam MČ měla 
být. 

 
 
9. Shrnutí úkolů a ustanovení termínu další KK 
 
 
Petra Vaňková                           dodá podklady pro kalendář.  
 
Pan Koutský                              vypracování kalkulace celého vylepení propagačních 
                                                    plakátů na již odsouhlasené plochy. 
                                                    Dořešit celistvou představu, jak to bude vypadat. 
 
 
Byl ustanoven následující termín komise a to na středu 11. 3. 2020 v místnosti 

113 v budově MČ Praha 22. 
 
 
 
Zapsala: Vlasta Čepičková 
tajemnice komise 
 
 
Souhlasí: Mgr. Veronika Špalková Kuželová 
předsedkyně komise 
 

 
 


